
BILJESKA . 11. SASTANAK

Sastanak o sklapanju novog Kolektivnog ugovorazaHEP grupu, odrZan dana 22. srpnja 2010. godine u Zagrebu, Ulica
grada Vukova ra 37, u dvorani 122 (pwi kat - N DC), s podetkom u 1 3.00 sati.

Na sastanku nazoini:

ZA SINDIKATE:
Pregovaraiki odbor sindikata:
HES: Dubravko Corak, Stjepan Banicek, Josip Benakovi6 , Nenad Mance, Slavko Grci6,
NSR HEP-a: Luko Marojica, Sanimir Sari6, lvica Brkljadi6
TEHNOS: Denis Geto, Goran Tomi6
EKN: Slavko Londar

ZA POSLODAVCE:
Pregovaraeki odbor poslodavaca: Miljenko Pavlakovid - Uprava HEP-a d.d., Bernarda Peji6 - HEP d.d,, Kata Juri6 - HEP
d.d., Dubravko Dvorski - HEP-Proizvodnja d.o.o., Dragutin Dvorski - HEP-Operator prijenosnog sustava d.o.o,, Zeljko
Vrban - HEP-Operator distribucijskog sustava d.o.o., Sonija Pozait, - HEP-Toplinarstvo d.o.o., Ana Puljiz - zamjenik
pregovaradkog odbora poslodavaca i Petra Subaii6- tajnik pregovaradkog odbora poslodavaca

Tiiek sastanka:

Na podetku sastanka pregovaradkih odbora sindikata i poslodavca, predsjednik POP-a predao je rijed dlanovima sindikata kako bi
poslodavcima prezentirali svoja oditovanja odnosno oditovanja svojih odbora o prijedlogu Dodatka br. 2 KU koji im je dan ranije
dostavljen.

Dubravko Oorak, glasnogovornik sindikata na ovom sastanku osvrnuo se na mjesec lipanj i polovicu srpnja kada se nije puno radilo na
pregovorima i izrazio nadu da dan ranije dostavljena ponuda poslodavca nije i posljednja. Obavijestio je poslodavca da su sindikati
medusobno kao i sami, medu svojim odborima, razgovarali o prijedlogu Dodatka br. 2 i prezentirao stav sindikata o clancima koji su im
jo5 ostali sporni:

1. d|.4. pripravnost - predloZili su (svjesni interesa tvrtke) izmjenu iznosa visine naknade za pripravnost na nadin da bi
radniku bilo placeno 10% ukupnih sati pripavnosti prema njegovom koeficijentu iugovorenoj najniZojvrijednostiboda, -
odnosno, umjesto 5%, koliko je iznosio prijedlog poslodavaca, predloZilisu 10% iizjasnilise da 6e radnika u pripravnosti
biti minimalno, tj. da 6e u pripravnosti biti samo radnici koji su nu2ni.

2. dl. 17. sastav pla6e - ponovno su zatraZili, sukladno dogovoru na ranijim sastancima, brisanje odredbi o povedanju
osnovnog broja bodova i posebnim ugovorima

3. dl. 24. jubilarne nagrade - sindikati predlaZu brisanje odredbe iz Dodatka te brisanje mogucnosti isplate jubilarne nagrade
radnicima s 45 godina neprekidnog straZa kod poslodavca, uz preuzimanje obveze da razgovaraju o mijenjanju tih
odredbi, odnosno iznosa u novom KU iza 31. prosinca2010.

4. dl. 34. (regres, boZi6nica) - sindikati su se izjasnili da Zele poslodavcima uzeti barem preostali neoporezivi iznos te su
ponudili kompromis, odnosno da se regres isplati u iznosu od najmanje 1.600,00 kn neoporezivo, a ako poslodavac nije u
mogu6nosti isplatiti cijeli neiskori5teni neoporezivi dio odmah da se uzme u razmatranje isplata tog iznosa u dvije rate, do
kraja godine. Vezano uz boZi6nicu sindikati su istaknuli da formulacija iz dostavljenog Dodatka br.2 KU, da poslodavac
sam odluduje hoce li ili nece isplatiti boZicnicu, sindikalno neprihvatljiva, te su predloZili da odluku hoce li se ili ne6e isplatiti
bo2i6nica donesu poslodavci i sindikati zajedno, a najkasnije do 10. prosinca 2010. godine, ovisno o rezultatima
poslovanja poslodavca.

Predstavnici NSR i EKN potvrdili su ovakav prijedlog sindikata, dok je Denis Geto iz TEHNOS-a zahtijevao uz navedeno i precizno
definiranje isplate regresa u iznosu od najmanje 2.000,00 kn,

Miljenko Pavlakovic objasnio je jo5 jednom da je u prijedlog poslodavca uneseno ono o demu se do sada razgovaralo na sastancima i
ono 5to je na tim sastancima usugla5eno, a da se ostale odredbe ostavljaju za kasnije odludivanje. lznio je oditovanje POP-a na sindikalni
prijedlog. Tijekom oditovanja do5lo je i do dogovora oko spornih odredbi kako slijedi:

1 , 61. 4. pripravnost - napomenuo je kako je formulacija prilagodena kako bi svi dosada5nji izraduni bili jasniji te dao rijed gosp.
Vrbanu, a sindikati gosp. Marojici da usklade spornu odredbu s obzirom na razlidite metode izraduna. Nakon nekog vremena
gosp. Vrban i gosp. Marojica iznijeli su usugla5enu odredbu koju su obje strane prihvatile (,,radniku ce biti pladeno po satu
ostvarene pogonske pripravnosti u iznosu 5% vrijednosti njegovog radnog sata")

2. 61. 17. sastav pla6e - predsjednik POP-a suglasio se s nadelnim brisanjem odredbi o povecanju osnovnog broja bodova do
20% i odredbe o posebnim ugovorima radi prethodnih dogovora o istome, ali je poku5ao jo5 jednom sindikatima obrazloZiti
razloge za ne brisanje pozivaju6i se na mali broj radnika koji imaju pravo na dodatke kao i na dinjenicu da je to jedini nadin



1 .

nagrade radnicima koji obavljaju posebne zadatke po nalogu poslodavca. - Sindikati, odnosno Dubravko eorak predloZili su da
se tom malom broju radnika ta nagrada isplati na drugi nadin odnosno povecanjem koeficijenta, ali poslodavac je istaknuo da
su te ,,nagrade" privremenog karaktera, dok obavljaju neke poslove tj. dok postoje odredene okolnosti, a da je dizanje
koeficijenta druga stvar. Dubravko Oorak je zatim naglasio kako bi odredba imala smisla kad bi postojala propisana mjerila i
kriterijiza mjerenje opsega posla, te da Sto se tide HES-a predmetna odredba moZe ostati, alisamo do kraja 2010. godine.
Denis Geto je istaknuo da sindikati nisu bili za ukidanje ikakvih prava radnika (usporedio je prava radnika HEP-a s pravima
radnika drugih javnih poduzeca te pritom primjetio kako su prava na5ih radnika ni2a od ostalih), ali da su poslodavci traZili
u5tede i daje brisanje navedene odredbe vei usugla5eno, te da ubuduce treba inzistirati na transparentnosti - Nakon rasprave
usuglaSeno je da predmetna odredba ostaje dio KU, ali samo do kraja godine.
dl. 24. jubilarne nagrade - predsjednik POP-a smatrao je da je vec ranrje do5lo do usugla5enja oko predmetne odredbe i da
smanjenje jubilarnih nagrada na neoporezive iznose odnosno za oko 10o/o od kenutnih iznosa nije znadajno radniku, a da ce
poslodavac iz toga imati u5tede koje je obvezan prikazati prema Vladi. Sindikati (Dubravko Corak) su s druge strane smatrali
kako u5teda u tom dijelu do kraja 2010. godine nije znaiajna za poslodavca. Prilikom rasprave Denis Geto je naglasio da kako
se god pregovaralo, trajno skidanje prava nece biti prihvaceno od sindikale strane - Na kraju sastanka Denis Geto ie zatralio
od poslodavca kompromis, odnosno da se poslodavac odludi ili o odustanku od smanjivanja jubilarne nagrade ili sindikati nece
pristatina novu odredbu dl. 140.a st. 2. koja govorio tome da ce odluku hoce lise ili nece isplatiti boZicnica donijetisindikati i
poslodavci zajedno do 10. prosinca2010. - poslodavci, odnosno predsjednik POP-a pristao se odreci zadtania u sada5nje
iznose jubilarnih nagrada do kraja 2010. godine uz uvjet da 6e od 01. sijednja 2010. jubilarne nagrade biti utvrdene u
neoporezivom iznosu.
dt. 34.

a) alineja 1. dodatak za godiSnji odmor (regres) - predsjednik POP-a usvojio je prijedlog sindikata i predloZio dodavanje
rijedi,,maksimalno" iza rijedi,,u", a ispred,,dva dijela" te obecao isplatu prve rate neoporezivog iznosa 1.600,00 kuna
odmah nakon potpisa Dodatka br. 2 KU - svi sindikati su se suglasili nakon uvjetovanja oko dana isplate prve rate

b) alineja 2. boZicnica - nakon kratke rasprave predsjednik POP-a nije prihvatio dio sindikalnog prijedloga koji kaZe da
isplata ovisi o rezultatima poslovanja poslodavca zbog dinjenice da je poslovni rezultat diskutabilan. Dubravko Corak
je istaknuo kako se sindikati u ovom henutku ,,22. srpnja" ne Zele unaprijed odreci boZicnice i da se dobar poslovni

rezultat, ukoliko on bude postojao, moie dokazati. Bernarda Pejic upozorila je da predmetna odredba iz sindikalnog
prijedloga pretpostavlja suodludivanje poslodavaca i slndikata oko isplate boZicnice te da 6e nastati problem ukoliko
sindikati ne pristanu na neisplatu s obzirom da se nigdje izridito ne napominje da se odredba dl. 69. stavak 2. ne'te
primjeniti ako sindikati i poslodavci ne postignu dogovor oko isplate boZi6nice. Miljenko Pavlakovid suglasio se s
Bernardom Peji6 i zakljudio da ce prihva6anjem i potpisivanjem ovakve odredbe Dodatka br.2, abez dijela da isplata
ovisi o rezultatima poslovanja poslodavca, poslodavci i sindikati stranke KU u sludaju nepronalaZenja zajednidkog
rje$enja, smatrati da se bo2i6nica iz dlanka 69. stavak 2. ne6e isplatiti za 2010. godinu. Dodavanje ovog dlanka u
Dodatak omogucuje dogovor stranaka oko primjene prauaiz dlanka 69. st. 2. te se tom odredbom regulira status
boZicnice u 2010. godini. Napomenuo je da ce se do 10. prosinca 2010. izvr5iti procjene na osnovu kojih ce se
donijeti zajednidka odluka, te 6e se ovisno o mogucnostima zajednidki razmotriti sve okolnosti, i istaknuo da se ne
moZe smatrati da je cilj poslodavca da ne bude boZicnice, ali i da uno5enjem u tekst Dodatka dl. 34. alineje 2, nema
automatske primjene cl. 69.st. 2. - Sindikati HES, EKN i NSR su pristali na ovakav prijedlog poslodavca, a
predstavniciTEHNOS-a su odludilio prijedlogu gosp. Pavlakouicaza brisanje rijedi,,ovisno o poslovnim rezultatima
poslovanja poslodavca" donijeti odluku kako je gore navedeno, ovisno o brisanju izmijenjenog dlanka o jubilarnoj

nagradi te su odluku o pristanku na ovakvu odredbu donijeli nakon Sto je predsjednik POP-a pristao na brisanje dl. 24.
o jubilarnoj nagradi iz Dodatka br. 2.

Poslodavci su u potpunosti prihvatili novi sindikalni prijedlog za uno5enje novog dlanka u Dodatak br. 2. u kojem bi se ugovorilo
da ce se pregovori na sklapanju novog KU nastaviti najkasnije do 01. listopada.2010, idovr5iti do 30. studenoga 2010. te da su
stranke suglasne da ove izmjene i dopune KU, iz ovog Dodatka ne prejudiciraju polazne osnove za pregovore i sklapanje novog
KU.

ZakliuEak:
Usughsene su sporne odredbe novog Dodatka broj 2. Kolektivnog ugovora za HEP grupu izmedu predstavnika svih sindikata i

poslodavaca te je dogovoreno da 6e se tijekom sutra5njeg dana organizirati potpisivanje istog.
Luko Marojica u ime NSR pristao je pismeno podrZati namjeru sklapanja Dodatka br. 2 koji sadrZi odredbe usvojene na dana5njem

sastanku.
Sastanak zavr5en u 15.45 sati.
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